
Jednání KRJ – sobota 2.11. - neděle 3.11. 2013, Seleška (výjezdní)

Přítomní členové KRJ: Jerry, Slůně, Kasař, Hasky, Dita, Pepa, Vuk, Čmelák, Ládínek
Hosté: Janina, Andílek, Focman, Sova, Hubert, Kryšot, Čajíček a ještě možná někdo :-)

1) Předsněmovní diskuse
a)         WAGGGS

• Fakta v materiálu z ústředí.
• Jerry shrnul závěry z analýzy.
• Řešení trojlístku coby ochranné známky – chráněný není, může se používat i nadále 

(např. u děvčat pod slibákem), nicméně znak WAGGGS jako takový používat už 
nelze (= děvčata musí přešít pravý rukáv).

• Orientační hlasování: Jste pro vystoupení Junáka z WAGGS?
ANO (10), NE (2), ZDRŽEL (1)

• Budeme dávat doporučení, aby se ústřední orgány dále zabývaly a angažovaly v 
tématech WAGGS? -> Ne, takovéto doporučení nemá cenu přijímat.

              b)       Název organizace
• Doporučení pro VSJ padne na základě hlasování na krajském sněmu.
• Diskutovány jednotlivé varianty názvů organizace.
• 3 vítězové orientačního hlasování:

Skaut, z.s. (10), Skaut ČR, z.s. (7), Junák – český skaut, z.s. (7)

c) Změna stanov Junáka
ci)  Rozpracování skautské metody

• Je změna stanov správná? Chceme do stanov uvést skautskou metodu?
-> Ano, doporučujeme to uvést.

cii)   Zavedení činovnického slibu
• Po přijetí funkce by činovník skládal činovnický slib -> chceme to tam 

zakotvit?
• Čajíček: Bude se to skládat pro každou funkci?
• Hubert: Co je motivací zavedení slibu? Co slib přinese, má být součástí stanov?
• -> Orientační hlasování: Má činovník po převzetí fce skládat slib? Má to být 

ukotveno ve stanovách? ANO (1), NE (8), ZDRŽEL (4) -> Tento článek tam 
být nemusí.

ciii) Mají jednotky omezeně ručit za závazky do výše 100 tisíc Kč?
• Ano, doporučujeme omezit ručení do této částky.

civ) Mají mít možnost vykonávat činovnické funkce osoby mladší 18 let?
• Již nyní existuje možnost, aby se mladší člen účastnil s volebním hlasem 

střediskového sněmu – tzv. Fórum mladších členů.
• Činovník by měl coby delegát možnost účasnit se střediskového sněmu. 

Chceme to? Může se přece o danou věc např. starat a mít odpovědnost i bez 
této fukce, odpovědnost stejně tak jako tak leží na vedoucím střediska.

• Vadí nám to u vůdců a zastupců vůdců oddílu.
• Orientační hlasování:

Musí být činovník nad 18 let věku? (3) Nebo nemusí být nad 18 let a může to 
být kdokoliv s tím, že to upraví nižší řády? (8) Nebo se ve stanovách 
vyjmenuje, pro kterou funkci je činovník mladší 18 let nepřípustný (0).

cv)   Prodloužení volebního období náčelnictva i nižších OJ.
• Dovedeme si představit, že náčelnictvo bude voleno na 4 roky namísto 3?

4 roky (3), 3 roky jako teď (8), ZDRŽEL (2)



• U nižších jednotek panuje shoda, že to rozvolnit nechceme.
cvi) Volba náčelníka a náčelní všemi delegáty VSJ.

ZDRŽEL (2), zbytek je pro volbu všemi delegáty VSJ.

2) Krajská témata
a) Registrace 2014

• Odvod na kraj pro rok 2014 opět ve výši 40 Kč (schváleno, 8 PRO).
• Začne ve Skautisu začátkem prosince.
• Registraci odevzdat do 31. ledna, ale vyplnit dle skutečného stavu k tzv. 

rozhodnému dni, kterým je 15. leden 2014.
• Odvody ústředí: 230 Kč s časopisem, 190 Kč bez časopisu, 250 Kč navíc, 

kdo má STS.
• Členské karty: jednotlivec: 24Kč / ks, celý oddíl: 18 Kč / ks.

NOVINKY
• Pokud nejsou historické kvalifikace v systému, je možnost jejich doplnění do 

1.12. 2013, poté už jen přes formulář s naskenovaným dekretem apod.
• Fotka na průkazku musí být tzv. „průkazová“ a mít minimální kvalitu 

1200x1600 bodů.
• Nově existuje výchovná kategorie předškoláků – tzv. benjamínci.
• Nově existuje nový typ kmene – tzv. Kmen rodinného skautingu (min. 4 

dospělí + dále děti). Lze založit a pak v něm i hostovat. Vedoucí musí mít 
alespoň čekatelskou zkoušku.

b) 3. grantové kolo z kraje
• Možnost požádat o grant na akci do 8.12. 2013.
• Žádosti podávat na formuláři ze stránek KRJ elektronicky Andílkovi.
• Tyto granty je však poté třeba vyúčtovat velmi rychle (prakticky v týdnu po 

schválení KRJ).
• Akce se musí konat v letošním roce.
• Poznámka: Existují i grantové programy Krajského úřadu.

c) Není dostatečná kontrola jednotek ze strany krajské revizní komise. 
• Jedná se o pomoc jednotkám a jakousi prevenci před případnými problémy.
•  Zájemci do krajské revizky nechť se přihlásí do Skautisu nebo Hubertovi.

d) Příští krajská rada + sněm.
• Chceme zachovat systém poměrného zastoupení z oblastí kraje? -> ANO
• Na setkání se středisky v neděli bylo diskutováno – nutno podpořit snahu o 

získání nových zástupců do KRJ z jednotlivých oblastí. Z liberecké oblasti 
zůstává pouze Ládínek, Čmelák ani Tajfun nepokračují.

• Do dalšího volebního období chce pokračovat celý současný tým zpravodajů.
• Z vedení kraje odchází Slůně. Jerry chce ještě příští volební období 

kandidovat, nicméně naposledy. Intenzivně jedná o svém zástupci + chce 
doplnit tým o krajského výchovného zpravodaje.

• Doplnit do Skautisu usnesení ze střediskových sněmů, Hubertovi poslat 
informaci, kdo je delegát krajského sněmu za dané středisko.



e) Usnesení minulého krajského sněmu a jeho (ne)plnění náčelnictvem.
• Chceme, aby náčelnictvo udělalo přehled naplnění jednotlivých usnesení a 

podložilo to konkrétními kroky, které k tomu vedly.
• Buď to bude automaticky v předsněmovních materiálech nebo je o to 

požádáme přes Kryšota.

3) Kvalita

• Členové KRJ vyplnili hodnocení kvality funování KRJ za minulý rok ve 
Skautisu. 

• Výsledky hodnocení jsou každému k dispozici v menu Kvalita -> Hodnocení 
-> zde vybrat typ jednotky „Nadřízené jednotky“ a stisknout tlačítko Hledat.

      Ládínek                              


